

## h/p/cosmos Pressemitteilung / Press Release

Deutsch

English

**h/p/cosmos Geschäftsleitung: Die jüngere Generation übernimmt nun vollständig.**

**h/p/cosmos management: The younger generation is now completely taking over.**



Bild: h/p/cosmos Top Management  
von links nach rechts / from left to right:

Dr. Björn Zimmermann  
Franz Harrer  
Richard Schmidt  
Nadine Schott  
Alexander Böck

Nach 35 Jahren tritt Franz Harrer nun als Geschäftsführer der h/p/cosmos sports & medical gmbh Ende Oktober 2023 zurück und übergibt damit die gesamte Leitungs- und Führungsverantwortung an das seit vielen Jahren bestens etablierte Top-Management-Team:

**Richard Schmidt:** Geschäftsführer, seit 27 Jahren bei h/p/cosmos

**Alexander Böck:** Geschäftsführer, seit 18 Jahren bei h/p/cosmos

**Dr. Björn Zimmermann:** Prokurist, seit 10 Jahren bei h/p/cosmos

**Nadine Schott:** Prokuristin, seit 8 Jahren bei h/p/cosmos

After 35 years, Franz Harrer will now step down as Managing Director of h/p/cosmos sports & medical gmbh at the end of October 2023, handing over all management responsibility to the top management team that has been well established for many years:

**Richard Schmidt:** Managing Director, has been with h/p/cosmos for 27 years

**Alexander Böck:** Managing Director, has been with h/p/cosmos for 18 years

**Dr. Björn Zimmermann:** Authorized Signatory, has been with h/p/cosmos for 10 years

**Nadine Schott:** Authorized Signatory, has been with h/p/cosmos for 8 years

Sowohl die Geschäftsleitung, Abteilungsleitungen und das gesamte h/p/cosmos Team wurden bereits im Mai 2022 von diesem gut und lange geplanten Schritt bei einer h/p/cosmos Betriebsversammlung offiziell informiert. Alle Einarbeitungen und Übergaben sind abgeschlossen.

h/p/cosmos hat sich seit Firmengründung 1988 über Jahrzehnte zu einem weltweit führenden Unternehmen für Sportgeräte und Medizinprodukte entwickelt mit eigener Entwicklung, Produktion, Service und mit rund 80 % Exportanteil auch mit weltweitem Vertrieb.

Die h/p/cosmos Laufbänder, robowalk Gangtrainer, airwalk Gewichtsentlastungs-Systeme, torqualizer Ergometer, discovery Endlos-Leiter, comet Sprinttrainer und Spezialsysteme für Athletik-Training, Biomechanik, Sportwissenschaft, Leistungsdiagnostik, Ergometrie und Rehabilitation finden in über 90 Ländern täglich Anwendung an Olympiastützpunkten, Fitness- und Leistungszentren, Sporteinrichtungen, Universtitäten, Forschungsinstituten und Laboren, Therapie- und Rehabilitationszentren.

h/p/cosmos ist extrem stabil und gesund, eigenfinanziert, profitabel und genießt einen hervorragenden Ruf.

Selbst in den schwierigen Jahren der Covid-19 Pandemie und der Bauteil Versorgungskrise hatte h/p/cosmos keine Stunde Kurzarbeit, keine Shut-Downs und keine Lieferverzögerungen für Produkte an die Kunden. Im Gegenteil, auch in den Jahren 2021, 2022 und 2023 hatte h/p/cosmos erneut Rekordumsätze und gesunde Gewinne erwirtschaftet.

Das war auch bedingt durch den enormen Einsatz der h/p/cosmos Mitarbeiter, die sehr stabile Finanzlage und enorme Warenvorräte von vielen Millionen Euro im h/p/cosmos Lager, um Kunden stets schnell und zuverlässig zu beliefern.

Mit dem neuen [MDR Zertifikat](#) (EU) 2017/745 für Klasse IIb Medizinprodukte und aktueller [ISO 13485](#) Zertifizierung vom Nov. 2022 wurde auch erneut bestätigt, dass h/p/cosmos bestens regulatorisch positioniert ist. Für Ende 2023 ist auch eine h/p/cosmos Vertriebsniederlassung in China in Planung.

Nun ist es also an der Zeit das Wachstum von h/p/cosmos weiter zu fördern.

Für die 72 Mitarbeiter und die ständig wachsenden Produktionszahlen sind die bisherigen Räumlichkeiten von h/p/cosmos in Nussdorf zu klein geworden. h/p/cosmos peilt schliesslich in 2023 einen Jahresumsatz von bis zu 16 Millionen Euro an.

The management, department heads and the entire h/p/cosmos team were officially informed of this well and long-planned step at an h/p/cosmos corporate meeting in May 2022. All training and handovers have been completed.

Since the company was founded in 1988, h/p/cosmos has developed over decades into a leading global company for sports equipment and medical devices with its own development, production, service and, with around 80% export share, also worldwide sales.

The h/p/cosmos treadmills, robowalk gait trainers, airwalk unweighting systems, torqualizer ergometers, discovery endless ladders, comet sprint trainers and special systems for athletic training, biomechanics, sports science, performance diagnostics, ergometry and rehabilitation are used daily in over 90 countries Olympic bases, fitness and performance centers, sports facilities, universities, research institutes and laboratories, therapy and rehabilitation centers.

h/p/cosmos is extremely stable and healthy, self-financed, profitable and enjoys an excellent reputation.

Even in the difficult years of the Covid-19 pandemic and the component supply crisis, h/p/cosmos did not have an hour of short-time work, no shutdowns and no delays in delivery of products to customers. On the contrary, h/p/cosmos once again generated record sales and healthy profits in 2021, 2022 and 2023.

This was also due to the enormous commitment of the h/p/cosmos employees, the very stable financial situation and enormous stocks of goods amounting to many millions of euros in the h/p/cosmos warehouse in order to always supply customers with h/p/cosmos products quickly and reliably.

With the new [MDR certificate](#) (EU) 2017/745 for Class IIb medical devices and the current [ISO 13485](#) certification from November 2022, it was once again confirmed that h/p/cosmos is in an excellent regulatory position. An h/p/cosmos sales office in China is also planned for the end of 2023.

So now it's time to further promote the growth of h/p/cosmos.

The previous premises of h/p/cosmos in Nussdorf have become too small for the 72 employees and the constantly growing production numbers. h/p/cosmos is ultimately targeting annual sales of up to

Daher steht nun ein Neubau eines h/p/cosmos Produktionsgebäudes mit Bürogebäude und grossem Showroom in Traunstein am Chiemsee auf der Agenda.

Franz Harrer wird sich nach der Abberufung als Geschäftsführer von der h/p/cosmos sports & medical gmbh aus vielen Belangen des Tagesgeschehens zurückziehen und wird sich vorwiegend als Gesellschafter seitens der h/p/cosmos holding gmbh um diesen h/p/cosmos Neubau und Erweiterung der Infrastruktur auf dem 26.000m<sup>2</sup> grossen Grundstück kümmern und auch um die weltweite Ausrichtung des Unternehmens.

Wir haben hier noch viel vor und grosse Pläne.

Das h/p/cosmos Areal soll sich zum „Diagnostics und Locomotion Alliance Campus“ entwickeln mit h/p/cosmos im Zentrum, so die Pläne von Franz Harrer für h/p/cosmos.

Grosser Dank gilt allen h/p/cosmos Mitarbeitern und Geschäftsleitungs-Kollegen für die langjährige Treue, Motivation und erstklassige Arbeit und natürlich auch allen Kunden, Vertriebspartnern, Servicestationen, Lieferanten und Geschäftspartnern.

Und last but not least gilt grosser Dank auch der Familie von Franz Harrer, die diese positive Entwicklung enorm gefördert und unterstützt hat und der nun in der neuen Situation doch auch etwas mehr Zeit als in Vergangenheit gewidmet werden soll.

Anpacken und Welt retten ... so das persönliche Motto von Franz Harrer.

Ahead of time ... das Motto von h/p/cosmos.

16 million euros in 2023. Therefore, a new h/p/cosmos production building with an office building and large showroom in Traunstein near lake Chiemsee (Bavaria, South Germany) is now on the agenda.

After his resignation as Managing Director of h/p/cosmos sports & medical gmbh, Franz Harrer will withdraw from many day-to-day matters and will primarily be responsible for this h/p/cosmos new building and expansion of the h/p/cosmos holding gmbh as a shareholder. He will take care of the infrastructure on the 26,000m<sup>2</sup> property and also the global orientation of the company.

We still have a lot to do here and big plans.

The h/p/cosmos area is to develop into the “Diagnostics and Locomotion Alliance Campus” with h/p/cosmos at the center, according to Franz Harrer’s plans for h/p/cosmos.

Big thanks go to all h/p/cosmos employees and management colleagues for their many years of loyalty, motivation and first-class work and of course also to all customers, sales partners, service stations, suppliers and business partners.

And last but not least, great thanks also go to Franz Harrer's family, who have enormously encouraged and supported this positive development and who will now be able to devote a little more time to them in the new situation than in the past.

Hands on and save the world ... that's Franz Harrer's personal motto.

Ahead of time ... the motto of h/p/cosmos.